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Förändringar i dagordningen 
Kommunstyrelsen godkänner följande förändringar i dagordningen. 
 
Tillägg: 
- Ordförandeinitiativ med anledning av den ekonomiska situationen 
 
Utgår: 
- Antagande av energi- och klimatplan i Flens kommun 2024–2030 
 
Information/diskussion 
- Uppsiktsdialog med social- och arbetsmarknadsnämnden – ordförande Da-

niel Ljungkvist (S), förvaltningschef Iris Pettersson, avdelningschef Mari 
Rydberg och den kommunala vuxenutbildningens rektor Tommy Persson 

 
- Information om arbetet med avfallsplanen – projektledare Eleonor Zeidlitz 

från Miljö- och Avfallsbyrån i Mälardalen AB 
 
- Ekonomisk rapport – ekonomichef Jeanette Lijesnic 
 
- Kommunchefen samt kommunstyrelsens ordförande och andre vice ordfö-

rande har ordet 
- Information från kommunens chefsdag den 16 februari 
- Sveriges Kommuner och Regioners handslag för välfärdsutveckl-

ing genom digitalisering 
- Information från kommunledningsgruppen 
- Samverkan med Mälardalens universitet 
- Remittering av betänkande SOU 2024:8 Livsmedelsberedskap för 

en ny tid 
- Ordförandebeslut om begäran från räddningstjänsten om dis-

pens från allmänna bestämmelser inom rätten till arbetstagarens 
dygnsvila 

- Information från näringslivsrådet 
- Planerade ägardialoger 
- Information från gemensamt presidiemöte om kommunens eko-

nomiska situation med kommunstyrelsen samt barn-, utbild-
nings- och kulturnämnden 

- Kalenderinbjudningar för kommunstyrelsens ledamöter och er-
sättare 

- Information från regionala utvecklingsnämndens sammanträde 
den 15 februari  
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§ 16  KS/2023:150 821 
 
Svar på medborgarförslag angående basketbollplan 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå medborgarförslaget om att anlägga en basketplan för utomhusspel 

vid Hammarvallen, samt  
 
att  ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att utreda möjligheterna att ut-

rusta allaktivitetsplanen med fullhöga basketkorgar.  
______________________ 
 
Bakgrund 
Förslaget handlar om önskan att anlägga en basketplan för utomhusspel mel-
lan ishallen och konstgräsplanen på Hammarvallen. Förslaget har remitterats 
till samhällsbyggnadsnämnden. Nämnden konstaterar att förslag som upp-
muntrar till en aktiv fritid är viktiga, men att det med tanke på rådande eko-
nomiska förutsättningar inte finns utrymme för en ny basketplan. Däremot fö-
reslås att befintliga allaktivitetsplanen vid Familjecentralen justeras så även 
fullhöga basketkorgar ryms. Med denna åtgärd kan planen användas för fot-
boll, innebandy och basket. Att en yta kan samnyttjas bidrar till ökad använd-
ning. Medborgarförslaget beskriver speciell ytbeläggning som önskas på pla-
nen. Nämnden beskriver att med hänsyn till ekonomiska läget samt hållbar-
hetsmålen är det inte en rimlig åtgärd att genomföra.  
 
Kommunledningsförvaltningen håller med nämnden i sitt ställningstagande 
och föreslår att medborgarförslaget avslås och att allaktivitetsplanen rustas 
med basketkorgar.  
 
 
 
 
 
Skickas till: 
Kommunfullmäktige 
Akt 
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§ 17  KS/2023:36 214 
 
Svar på medborgarförslag om planläggning av mark i Malmkö-
ping 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att medborgarförslaget anses besvarat, samt 
 
att uppdra till kommunledningsförvaltningen att ge förslag på resurstillsätt-

ning för planläggning av nya bostadsområden i Malmköping. 
______________________ 
 
Bakgrund 
I mars 2023 inkom ett medborgarförslag angående planläggning av mark för 
flerfamiljsboende i Malmköping. Förslagsställaren hade tidigare samma år 
skickat underlag till kommunalpolitiker inom bland annat kommunstyrelsen 
och hänvisade till detta i sin framställan. Därför har medborgarförslaget kom-
pletterats med detta underlag vid beredningen. Förslagsställaren vill se att 
mer mark planläggs för bostäder i Malmköping, särskilt bostäder i flerfamiljs-
hus som är lämpliga för äldre. Förslaget motiveras dels av att antalet en- och 
tvåpersonershushåll i äldre åldersgrupper är högt i Malmköping, dels av att 
förslagsställaren delar Flens kommuns politiska inriktning om att befolkningen 
ska öka. I förslagsställarens underlag finns åtta konkreta markområden utpe-
kade där hen menar att planläggning för bostäder är lämplig. 

- Nr 1 FLEN MALMKÖPING 2:2  
- Nr 2 FLEN MALMAKVARN 1 och FLEN MALMKÖPING 2:11  
- Nr 3 och 4 FLEN MALMKÖPING 2:4 
- Nr 5 är FLEN PLATSVAKTEN 14, 15 och 17 
- Nr 6 FLEN MALMKÖPING 2:2 och 2:20 
- Nr 7 FLEN KOVAN 14 (redan planlagt för flerbostadshus) 
- Nr 8 FLEN MALMKÖPING 2:80  

 
Kommunledningsförvaltningen konstaterar att det för närvarande inte finns 
några uppdrag om planläggning för flerbostadshus i de områden som förslags-
ställaren pekat ut i sitt underlag (januari 2023). Det är möjligt att aktualisera 
planläggning för bostäder i något av dessa områden i framtiden. Noterbart att 
enstaka område enligt förslaget redan är planlagt för flerbostadshus (område 
7, Kovan 14). 
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Det finns emellertid andra områden i Malmköping som är planlagda för bo-
städer och där flerbostadshus, radhus, parhus med mera kan byggas. Det gäl-
ler exempelvis: 
 

- inom fastigheten Trumman 1 i Bjurängen (kommunens mark), där 
byggrätt finns enligt gällande detaljplan, 

- inom fastigheten Trumpeten 1, utmed Malmakvarnsvägen (FKAB:s 
mark), där byggrätt finns enligt gällande detaljplan, 

- inom kvarteret Beckasinen utmed Källgatan (FBAB:s mark), där out-
nyttjad byggrätt finns för flerbostadshus enligt gällande detaljplan.  

 
Vidare pågår för tillfället ett detaljplanearbete för bostäder (flerbostadshus, 
radhus, parhus) vid Ängstuberget i Malmköping (kommunens mark). 
 

 
 
Karta: Kartan visar områden i Malmköping där mark planlagd för flerbostads-
hus finns (Beckasinen, Trumpeten, Trumman) samt områden där detaljplane-
arbete pågår (Ängstuberget)
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Gällande bostäder särskilt riktade till äldre har kommunfullmäktige beslutat 
att korttidsboendet Heden i Malmköping kommer att rivas, och ett nytt sär-
skilt boende för äldre ska byggas (KF januari 2023). Behoven av särskilda bo-
enden för äldre, liksom möjligheterna för andra boendeformer som attraherar 
en äldre befolkning, är frågor som prioriteras högt i kommunen just nu. Kom-
munledningsförvaltningen delar förslagsställarens mening att tillgång till at-
traktiva bostäder, inte minst för äldre befolkningsgrupper är av vikt för att 
stärka positiva flyttkedjor och locka nya invånare. 
 
Det är dock kommunledningsförvaltningens bedömning att det i dagsläget re-
dan finns ett varierat utbud av mark planlagd för bostäder i Malmköping och 
att ytterligare mark kommer att vara detaljplanelagd under innevarande år. 
Även om planläggning av de områden som förslagsställaren pekar ut kan ak-
tualiseras för planläggning för bostadsändamål är det kommunledningsför-
valtningens bedömning att detta för närvarande inte är prioriterat.  
 
Planläggning är en nödvändig förutsättning för att nya bostäder ska komma 
till stånd. Det är dock inte tillräckligt. I nu rådande kostnadsläge och konjunk-
turläge, och med hänsyn till Flens kommuns ansträngda ekonomiska förut-
sättningar är det nödvändigt för kommunen att noga prioritera vilka investe-
ringar som är möjliga och mest centrala. Däremot kan det vara möjligt att ak-
tualisera markanvisning i Malmköping för att möjliggöra bostadsbyggande av 
privata aktörer att påbörja bostadsbyggande inom något/några av de områ-
den som är planlagda. Sådana processer är dock inte initierade ännu. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommun-
fullmäktige besluta 
att medborgarförslaget anses besvarat. 
 
Yrkanden 
Berit Hyllbrant (L) yrkar tillägg med att uppdra till kommunledningsförvalt-
ningen att ge förslag på resurstillsättning för planläggning av nya bostadsom-
råden i Malmköping. 
 
Björn Carlsson (C) yrkar ändring med att medborgarförslaget anses besvarat 
med tjänsteskrivelsen och det faktum att det finns ett beslut från fullmäktige 
att ta fram 200 nya tomter som ger möjlighet för fler att flytta till Flens kom-
mun, vilket är en prioriterad fråga. 
 
Björn Carlsson (C) yrkar avslag till Berit Hyllbrants (L) tilläggsyrkande. 
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Emma Dahlin (M) yrkar avslag till Björn Carlssons (C) ändringsyrkande. 
 
Emma Dahlin (M), Christine Zetterdahl (SD) och Johan Hallinder (SD) yrkar bi-
fall till Berit Hyllbrants (L) tilläggsyrkande. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
finns ett ändringsyrkande och ett tilläggsyrkande. 
 
Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till första 
att-sats mot Björn Carlssons (C) ändringsyrkande finner ordföranden att 
kommunstyrelsen beslutar enligt Björn Carlssons (C) ändringsyrkande. 
 
Votering begärs. 
 
Följande propositionsordning läses upp och godkänns. Den som vill besluta 
enligt Björn Carlssons (C) ändringsyrkande röstar JA. Den som vill besluta en-
ligt kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag röstar NEJ. 
 
5 ledamöter röstar JA, och 6 ledamöter röstar NEJ. 
 
JA-röster avger: 
Ann-Charlotte Munter (S), Mari-Louise Andersson (S), Daniel Ljungkvist (S), 
Peter Munter (S) och Björn Carlsson (C). 
 
Nej-röster avger: 
Emma Dahlin (M), Berit Hyllbrant (L), Anna Jernemalm (KD), Christine Zetter-
dahl (SD), Johan Hallinder (SD) och Cecilia Friis (MP). 
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla kommunstyrel-
sens arbetsutskotts förslag. 
 
Vid ställd proposition på Berit Hyllbrants (L) tilläggsyrkande finner ordföran-
den att kommunstyrelsen beslutar att avslå detsamma. 
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Votering begärs. 
 
Följande propositionsordning läses upp och godkänns. Den som vill avslå Berit 
Hyllbrants (L) tilläggsyrkande röstar JA. Den som vill bifalla Berit Hyllbrants (L) 
tilläggsyrkande röstar NEJ. 
 
5 ledamöter röstar JA och 6 ledamöter röstar NEJ. 
 
JA-röster avger: 
Ann-Charlotte Munter (S), Mari-Louise Andersson (S), Daniel Ljungkvist (S), 
Peter Munter (S) och Björn Carlsson (C). 
 
Nej-röster avger: 
Emma Dahlin (M), Berit Hyllbrant (L), Anna Jernemalm (KD), Christine Zetter-
dahl (SD), Johan Hallinder (SD) och Cecilia Friis (MP). 
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla Berit Hyllbrants 
(L) tilläggsyrkande. 
 
Protokollsanteckning 
Emma Dahlin (M) och Katarina Lagerstedt (M) lämnar följande protokollsan-
teckning. 
 
”Kommunstyrelsen har att ta ställning till ett inkommet medborgarförslag avse-
ende planläggning av mark i Malmköping. Förslagsställaren menar att det sak-
nas bra bostäder, lägenheter, för äldre. Genom att planera för ytterligare tomt-
mark för att kunna erbjuda potentiella byggföretag kan inflyttningen öka och i 
förlängningen bidra till bättre flyttkedjor. 
 
Vi delar förslagsställarens tanke om att vara bättre förberedd vad gäller 
bostadsbyggnation, såväl i Malmköping som i hela kommunen. Men precis som 
svaret också visar på är rådande kostnads- och konjunkturläge, och med hänsyn 
till Flens kommuns ansträngda ekonomiska förutsättningar behöver noggranna 
prioriteringar göras för att fördela resurserna rätt. Men planläggning är en lång 
process och Kommunstyrelsen har inte på länge hanterat prioritering av planer 
under framtagande. Vi tycker det vore angenämt att åtminstone utifrån för-
slagsställarens utpekade områden se över vilka som redan idag exempelvis 
skulle kunna vara föremål för en markanvisning. 
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Liberalerna föreslår under kommunstyrelsen sammanträde att se över 
resursfördelningen till planavdelningen, något vi tycker är en viktig faktor i det 
fortsatta planarbetet särskilt i syfte att nå kommunfullmäktiges uppsatta mål 
om 17 
000 invånare till 2030.” 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skickas till: 
Kommunfullmäktige 
Akt 
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§ 18  KS/2023:151 331 
 
Svar på medborgarförslag angående Sveaparken – naturlig och 
hållbar mötesplats 
  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå medborgarförslaget, med hänvisning till de fysiska förutsättningarna 

i delar av Sveaparken och till kommunens ansträngda ekonomiska läge. 
______________________ 
 
Bakgrund 
I ett medborgarförslag som inkom i oktober 2023 föreslås att kommunen ska 
utveckla Sveaparken till en naturlig och hållbar mötesplats. Förslagsställaren 
har konkretiserat hur det skulle kunna se ut med en kartskiss. I medborgarför-
slaget anförs att parken skulle kunna lyftas fram med relativt små medel och 
successivt ”förvandlas till en inbjudande mötesplats” för olika åldrar. 
 
Medborgarförslaget har remitterats till samhällsbyggnadsnämnden för bered-
ning. Nämnden behandlade förslaget vid sitt sammanträde i december 2023 
(SBN 2023-12-12 § 125). Samhällsbyggnadsnämnden konstaterar att förslaget 
i hög grad överensstämmer med förslag som lades fram i samband med ett ti-
digare utvecklingsarbete – ”den levande parken”. Nämnden menar att även 
om förslaget är trevligt så är det i stora delar inte genomförbart. Det beror på 
de fysiska förutsättningarna i Sveaparken. Nämnden hänvisar till tre svårig-
heter: 

- ledningar som går under parken, 

- rådande grundläggningsförhållanden, samt 

- relativt frekvent förekomst av översvämningar i stora delar av par-
ken, vilket beror på bristande kapacitet i ledningsnätet och pump-
stationer. 

Nämnden menar att översvämningsriskerna medför att det istället behövs ut-
redning om huruvida parken istället bör utformas som en översvämningspark. 
Slutligen anför samhällsbyggnadsnämnden att förslaget skulle medföra höga 
kostnader både vid anläggning och för löpande underhåll – givet de fysiska 
förutsättningar som finns. Därför förordar nämnden att medborgarförslaget 
avslås.
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Kommunledningsförvaltningen instämmer i samhällsbyggnadsnämndens me-
ning att medborgarförslaget innehåller flera positiva delar som skulle kunna 
innebära att parkens attraktivitet ökade, vilket skulle vara stärkande ur ett 
medborgarperspektiv. Samhällsbyggnadsnämnden har dock påtalat svårighet-
er i områdets fysiska förutsättningar som pekar på att förslaget inte kan ge-
nomföras utan höga kostnader och påtagliga risker exempelvis ur klimatsyn-
punkt. Därför delar kommunledningsförvaltningen nämndens bedömning att 
medborgarförslaget bör avslås.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skickas till: 
Kommunstyrelsen 
Akt 
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§ 19  KS/2023:158 538 
 
Svar på medborgarförslag angående cykelgarage i anslutning till 
tågstation 
  
Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå medborgarförslaget samt  
 
att ge samhällsbyggnadsnämnden i samverkan med kommunstyrelsen i upp-

drag att se över möjligheterna till förbättrad cykelparkering vid tågstat-
ionerna Flen och Hälleforsnäs.  

______________________ 
 
Bakgrund 
Förslagsställaren önskar låsbar säker cykelparkering i form av cykelgarage i 
anslutning till tågstationen i Flen. Med förslaget bifogades bilder på cykelga-
rage. Dessa bilder visar cykelgarage med parkering i två våningar. De är yt-
effektiva men kan upplevas krångliga och tunga att använda. Speciellt om an-
vändaren inte har vana av tvåvåningsparkering sedan innan. Att säkerställa att 
inga obehöriga kommer in i garaget kräver någon form av validering, likt för-
slagsställaren föreslår. Dock bör inte cykelparkering avgiftsbeläggas, där bil-
parkeringen i samma område är gratis.  
 
Att säkert kunna lämna sin cykel för vidare resa med tåg är viktigt för att 
uppmuntra till hållbara resalternativ. Flens kommuns mobilitetsplan 2023–
2026 (antagen av kommunstyrelsen 2023-04-03 § 37) anger att kommunen, 
för att nå målbilden för cykel, ska ”Skapa attraktiva cykelparkeringar vid mål-
punkter” samt att ”Viktiga bytespunkter utvecklas med säker cykelparkering”, 
för att nå målen för kollektivtrafik. 
 
Vid arbete med ytor i anslutning till järnvägsstationen behöver Trafikverket 
samrådas. Därmed föreslår kommunledningsförvaltningen att medborgarför-
slaget i sin formulering avslås, men att kommunledningsförvaltningen i sam-
arbete med Trafikverket arbetar för att ordna någon form av säker cykelpar-
kering, vid tågstationerna Flen och Hälleforsnäs.  
 
Skickas till: Kommunfullmäktige, akt 
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§ 20  KS/2023:181 537 
 
Svar på medborgarförslag angående cykelparkering till Bettna-
Löta busshållplats 
  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  
 
att anse medborgarförslaget tillgodosett med tanke på Trafikverkets på-

gående projekt. 
______________________ 
 
Bakgrund 
Förslagsställaren önskar förbättrad cykelparkering vid busshållplats Bettna-
Löta. Hållplatsen är placerad centralt på orten längs Oppundavägen. Väghål-
lare är Trafikverket. Eftersom väghållare är Trafikverket är de huvudansvariga 
för hållplatsen. Kommunen ansvarar för busskur samt cykelparkering. Trafik-
verket har pågående projekt med förbättrade hållplatser på landsbygd. I Flens 
kommun ingår bland annat hållplats Bettna-Löta, även hållplats Strömsborgs-
vägen ingår, som ligger i Bettna i anslutning till Vrena Mekaniska. Vid hållplats 
Bettna-Löta har kommunen lyft behovet av yta för bättre samt fler cykelpar-
keringar, detta har tagits emot av Trafikverket. Projektet ska enligt senaste 
uppgifter från Trafikverket genomföras kvartal tre 2024. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skickas till: 
Kommunfullmäktige 
Akt 
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§ 21  KS/2023:204 041 
 
Omfördelning av budget mellan nämnder samt tilläggsbudget 
  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att omföra budget med 7 861 000 kronor från samhällsbyggnadsnämnden till 

kommunstyrelsen (för 2024 och fortsatt framåt), 
 
att omföra budget med 1 313 791 kronor från social- och arbetsmarknads-

nämnden till kommunstyrelsen (för 2024 och fortsatt framåt), 
 
att omföra budget med 183 000 kronor från social- och arbetsmarknads-

nämnden till samhällsbyggnadsnämnden (för 2024 och fortsatt framåt), 
 
att omföra budget med 7 829 473 kronor från vård- och omsorgsnämnden till 

kommunstyrelsen (för 2024 och fortsatt framåt), 
 
att omföra budget med 1 427 880 från barn-, utbildning- och kulturnämnden 

till kommunstyrelsen (för 2024 och fortsatt framåt), 
 
att tilldela social- och arbetsmarknadsnämnden en tilläggsbudget om 

12 500 000 kronor för 2024, 
 
att tilläggsbudget till social- och arbetsmarknadsnämnden finansieras genom 

att budgeterat resultat för 2024 minskar från 18 885 000 kronor till 
6 385 000 kronor, samt 

 
att ett ekonomiskt besparingsmål sätts avseende de omfördelningar som 

görs kopplat till de organisatoriska förändringarna om 10 procent. Återre-
dovisas i samband med delrapporteringen av flytten av verksamhetseko-
nomer. 

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 
 
att följa upp tilläggsbudget för social- och arbetsmarknadsnämnden i sam-

band med kommunstyrelsens uppsikt under 2024. 
______________________ 
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Bakgrund 
I samband med organisatoriska förändringar som sker flyttas arbetsuppgifter 
mellan nämnder. I och med att kommunfullmäktige har antagit ramar för re-
spektive nämnd i samband med strategisk plan 2024–2027 med budget 2024 
behöver ett beslut om omflyttningar av budgetmedel göras så att varje nämnd 
får rätt budgetram utifrån de förändrade förutsättningarna. Förslag till bud-
getmedel som bör föras om har tagits fram i samråd med respektive förvalt-
ning. 
 
Omföring av budget från samhällsbyggnadsnämnden till kommunstyrelsen. 
Kommunfullmäktige tog beslut 2022-11-07 § 122 om att uppdra till kommun-
chef att initiera en sammanslagning av kommunlednings- och samhällsbygg-
nadsförvaltningen till en gemensam förvaltningsorganisation. Detta arbete har 
pågått under 2023. I samband med antagande av strategisk plan 2024–2027 
med budget 2024 var de ekonomiska aspekterna inte helt klara varpå bud-
getramar har tilldelats respektive nämnd utifrån tidigare organisation.  
 
Omföring av budget från social- och arbetsmarknadsnämnd till kommunsty-
relsen. 
Kommunfullmäktige tog beslut 2023-12-11 § 121 om en centralisering av 
samtliga verksamhetsekonomer. Vidare har förändringar gjorts i författningen 
”Reglemente för kommunstyrelsen och nämnderna” enligt beslut i kommun-
fullmäktige 2022-12-12 § 140 vilket innebär att ansvar för arbetsuppgifter 
såsom budget- och skuldrådgivning och konsumentrådgivning ligger hos 
kommunstyrelsen. Viss administration flyttas från social- och arbetsmark-
nadsnämnd till kommunstyrelsen utifrån beslut i kommunledningsgruppen 
2023-06-22 om samordnad nämndadministration. 
 
Omföring av budget från social- och arbetsmarknadsnämnd till samhällsbygg-
nadsnämnden 
Enligt beslut i kommunfullmäktige 2022-12-12 § 120 gällande förändring i för-
fattningen ”Reglemente för kommunstyrelsen och nämnderna” innebär det 
att ansvar för arbetsuppgifter kring alkoholtillstånd ligger hos samhällsbygg-
nadsnämnden. 
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Omföring av budget från vård- och omsorgsnämnd till kommunstyrelsen. 
Kommunfullmäktige tog beslut 2023-12-11 § 121 om en centralisering av samtliga 
verksamhetsekonomer. Kommunfullmäktige tog även beslut på samma samman-
träde §117 om att organisatoriskt flytta Bemanningsenheten till kommunstyrel-
sen. Viss administration flyttas från vård och omsorgsnämnd till kommunstyrel-
sen utifrån beslut i kommunledningsgruppen 2023-06-22 om samordnad nämnd-
administration. 
 
Omföring av budget från barn-, utbildning- och kulturnämnden till kommunsty-
relsen. 
Kommunfullmäktige tog beslut 2023-12-11 § 121 om en centralisering av samtliga 
verksamhetsekonomer.  
 
Tilläggsbudget till social- och arbetsmarknadsnämnd 
Kommunfullmäktige tog beslut 2023-04-24 §40 om en fördelning av den bud-
getram som tidigare socialnämnd blivit tilldelad i strategisk plan 2020–2023 med 
budget 2023 utifrån att tidigare socialnämnd numer består av två nämnder, vård- 
och omsorgsnämnd (VON) och social- och arbetsmarknadsnämnd (SAN). I sam-
band med detta så gjordes en temporär jämkning där SAN fick ta del av VON:s 
budget. Denna jämkning är borttagen i samband med budget 2024.  
Under 2023 har omfattande besparingar lagts inom SAN för att kunna inrymmas i 
tilldelad ekonomisk ram men nämnden har stora utmaningar framför sig bland 
annat inom arbetsmarknadsåtgärder där tilldelad budget har minskat drastiskt. 
 
Utifrån dessa aspekter föreslås SAN en tilläggsbudget under 2024 för att få möj-
lighet att anpassa verksamheterna utifrån de utmaningar som nämnden står in-
för.  
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
att omföra budget med 7 861 000 kronor från samhällsbyggnadsnämnden till 

kommunstyrelsen (för 2024 och fortsatt framåt), 
att omföra budget med 1 313 791 kronor från social- och arbetsmarknads-

nämnden till kommunstyrelsen (för 2024 och fortsatt framåt), 
att omföra budget med 183 000 kronor från social- och arbetsmarknads-

nämnden till samhällsbyggnadsnämnden (för 2024 och fortsatt framåt), 
att omföra budget med 7 829 473 kronor från vård- och omsorgsnämnden till 

kommunstyrelsen (för 2024 och fortsatt framåt), 
att omföra budget med 1 427 880 från barn-, utbildning- och kulturnämnden 

till kommunstyrelsen (för 2024 och fortsatt framåt), 
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att tilldela social- och arbetsmarknadsnämnden en tilläggsbudget om 

12 500 000 kronor för 2024, samt 
att tilläggsbudget till social- och arbetsmarknadsnämnden finansieras genom 

att budgeterat resultat för 2024 minskar från 18 885 000 kronor till 
6 385 000 kronor 

 
Yrkande 
Emma Dahlin (M) yrkar avslag till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
sjätte och sjunde att-sats, samt tillägg med att ett ekonomiskt besparingsmål 
sätts avseende de omfördelningar som görs kopplat till de organisatoriska för-
ändringarna om 10 procent. Återredovisas i samband med delrapporteringen av 
flytten av verksamhetsekonomer. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
finns ett två avslagsyrkanden samt ett tilläggsyrkande. 
 
Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till sjätte och 
sjunde att-sats finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar att bifalla des-
amma. 
 
Votering begärs. 
 
Följande propositionsordning läses upp och godkänns. Den som vill bifalla 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till sjätte och sjunde att-sats röstar 
JA. Den som vill avslå desamma röstar NEJ. 
 
8 ledamöter röstar JA och 3 ledamöter röstar NEJ. 
 
JA-röster avger: 
Ann-Charlotte Munter (S), Mari-Louise Andersson (S), Daniel Ljungkvist (S), 
Peter Munter (S), Björn Carlsson (C), Christine Zetterdahl (SD), Johan Hallinder 
(SD) och Cecilia Friis (MP). 
 
Nej-röster avger: 
Emma Dahlin (M), Berit Hyllbrant (L) och Anna Jernemalm (KD). 
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla kommunstyrel-
sens förslag till sjätte och sjunde att-sats. 
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Vid ställd propositions på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag i övrigt fin-
ner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar att bifalla detsamma. 
 
Vid ställd proposition på Emma Dahlins (M) tilläggsyrkande finner ordföranden 
att kommunstyrelsen beslutar att bifalla detsamma. 
 
Protokollsanteckning 
Emma Dahlin (M) och Katarina Lagerstedt (M) lämnar följande protokollsan-
teckning. 
 
”Kommunstyrelsen föreslås besluta om en tilläggsbudget till social- och 
arbetsmarknadsnämnden om 12 500 000 kronor för 2024, tilläggsbudget före-
slås finansieras genom att minska budgeterat resultat för 2024. 
 
Moderaterna ställer sig inte i dagsläget bakom ett förslag om tilläggsbudget till 
Social- och arbetsmarknadsnämnden då det inte tydligt framgår vilket behov av 
medel nämnden har, inte heller har det i underlaget framkommit vad medlen 
avses att användas till eller vilka övriga nämnder som kan behöva komma att 
kompenseras utifrån neddragen budgetram av kommunfullmäktige. Inte heller 
står det klart vilka effekter kommunstyrelsen vill se av tilläggsbudgeten. På ar-
betsutskottets sammanträde beslutades att tilläggsbudgeten ska följas upp i 
samband med kommunstyrelsens uppsikt under 2024. Men vad avser uppfölj-
ningen? 
 
Budgetdisciplinen är generellt sett dålig i Flens kommun och vi anar att det här 
förslaget öppnar “Pandoras ask” vad gäller äskanden/tilläggsbudget utan bak-
grund, motivering och prestationskrav. Det förefaller som att tilläggsbudgeten 
inte ens diskuterats i aktuell nämnd. Vi kan inte annat än tolka denna tilläggs-
budget som en politisk prioritering av medel till social- och arbetsmarknads-
nämnden från minoriteten. En prioritering av medel till just denna nämnd utan 
varken mål, mått eller konkret uppföljning. Vi anser att våra skattemedel bör 
hanteras med större respekt.” 
 
 
Skickas till: 
Kommunfullmäktige 
Akt 
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§ 22  KS/2023:188 100 
 
Svar på uppdrag om att ta fram ett förslag på bättre hantering av 
inkomna medborgarförslag 
  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att införa e-förslag i Flens kommun från och med 2024-06-01, 

 
att anta riktlinje för e-förslag i Flens kommun att gälla från och med 
 2024-03-31, 
 
att uppdra till kommunstyrelsen att inta riktlinjen i Flens kommuns författ-

ningssamling, 
 
att avskaffa möjligheten att lämna medborgarförslag från och med 2024-

03-31, samt 
 
att uppdraget om att ta fram ett förslag på en bättre hantering av inkomna 
 medborgarförslag anses vara slutfört. 
______________________ 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen fick i strategisk plan 2020–2023 med budget 2023, KF 2022-
11-07, § 131, i uppdrag att tillsammans med kommunfullmäktiges presidium 
ta fram ett förslag på en bättre hantering av inkomna medborgarförslag. 
 
Medborgarförslag innebär en möjlighet för invånare i en kommun att väcka 
ärenden till kommunfullmäktige. I Flens kommun infördes möjligheten att 
lämna medborgarförslag från den 1 november 2012 efter att kommunfullmäk-
tige, 2012-05-31, § 62, beslutat att bifalla en motion om medborgarförslagens 
införande. Det är frivilligt för en kommun att införa medborgarförslag, men 
hanteringen av dem regleras i viss mån av kommunallagens åttonde kapitel. 
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I Flens kommun hanteras medborgarförslag på samma sätt som motioner. In-
komna förslag ställs till kommunfullmäktige som formellt beslutar om försla-
get får ställas. Förslaget remitteras därefter till nämnder och kommunala bo-
lag som utreder frågan och lämnar förslag till beslut. Det slutgiltiga beslutet 
fattas av kommunfullmäktige. Förslagsställaren bjuds in till kommunfullmäkti-
ges sammanträde och har där möjlighet att yttra sig muntligt om kommunsty-
relsens förslag till beslut. Processen från att ett förslag inkommer till kommu-
nen till att beslut fattas av kommunfullmäktige tar ungefär ett år.  
 
Mellan 2012 och 2022 behandlade kommunfullmäktige totalt 65 medborgar-
förslag. Av dessa beslutade kommunfullmäktige att bifalla fem. Övriga med-
borgarförslag beslutade kommunfullmäktige att avslå eller anse vara besva-
rade. Vid 11 tillfällen har kommunfullmäktige initierat ett nytt uppdrag i sam-
band med att ett medborgarförslag avslagits. De inkomna förslagen har berört 
ett stort antal områden av kommunens verksamhet. Kommunledningsförvalt-
ningen bedömer att hanteringen av medborgarförslag uppfattas som lång 
samtidigt som bristen på flexibilitet är en bidragande orsak till att få behand-
lade förslag kan genomföras.  
 
Kommunfullmäktiges presidium lämnade 2023-09-26 ett önskemål till Kom-
munledningsförvaltningen om att återkomma med alternativ till ny hantering 
av inkomna förslag. I oktober 2023 presenterade förvaltningen tre möjliga al-
ternativ att arbeta vidare efter. Alternativen arbetades, efter genomförd om-
världsbevakning, fram av en grupp med representanter från olika funktioner 
på Kommunledningsförvaltningen och Socialförvaltningen. Alternativ 1 inne-
bar en digitaliserad version av medborgarförslag med möjlighet att delegera 
beslutsfattandet till en nämnd. Alternativ 2 innebar e-förslag, som beskrivs 
mer utförligt nedan. Alternativ 3 innebar förslag som hanteras av kommunala 
förvaltningar och vid behov väcks till politisk nivå. Kommunfullmäktiges presi-
dium och kommunstyrelsens gruppledare uttryckte önskemål om att Kom-
munledningsförvaltningen skulle arbeta vidare med alternativ 2, e-förslag. 
 
E-förslag eller e-petition är en metod för medborgardialog i kommuner och 
regioner. Metoden, som kan ses som en digitaliserad vidareutveckling av 
medborgarförslag kommer ursprungligen från Storbritannien och har spridits 
till ett flertal länder, däribland Sverige. I november 2023 hade e-förslag införts 
i 74 svenska kommuner. I Södermanlands län finns möjligheten att lämna e-
förslag i Strängnäs, Gnesta och Oxelösund samt i Region Sörmland.  
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E-förslag regleras inte av kommunallagen och kan därför hanteras mer flexi-
belt än de traditionella medborgarförslagen, samtidigt som den digitala han-
teringen gör processen mer öppen. Ett e-förslag skickas in via kommunens 
webbplats eller via en app. Inkomna förslag granskas utifrån laglighet och rå-
dighet och publiceras därefter på kommunens webbplats, där allmänheten 
har möjlighet att dela, kommentera och rösta på förslagen. Förslag som inom 
en viss tid fått ett visst antal röster hanteras vidare på aktuell politisk nivå. 
 
Till skillnad från ett medborgarförslag, som ställer krav på att förslagsställaren 
är en privatperson folkbokförd i den aktuella kommunen, kan ett e-förslag 
lämnas av vem eller vilka som helst med intresse för kommunen. Detta öpp-
nar upp för exempelvis fastighetsägare, föreningar, företag och grupper av 
personer att lämna förslag. 
 
Vid ett införande av e-förslag kan den långa beredningsprocessen kortas ge-
nom att godkända förslag ställs till kommunfullmäktiges presidium, som kan 
fördela förslaget till lämplig nämnd för beredning och beslut. Förslagsställaren 
kan bjudas in till den beslutande instansen för att delta vid beslutsfattandet. 
 
Ett e-förslag kan redan i beredningsstadiet anpassas för att möjliggöra ett ge-
nomförande. Detta kan exempelvis vara praktiskt om förslagsställaren angett 
en tid eller plats för genomförandet som inte är möjligt. Med dagens medbor-
garförslag måste kommunfullmäktige ge ett nytt uppdrag för att alternativa 
genomföranden ska kunna utredas.  
 
E-förslag innebär att en särskild e-tjänst upprättas, där förslagsställare kan få 
information om statusläget för det inskickade förslaget samt föra dialog med 
den kommunala förvaltningen. Förslagsställaren har även möjlighet att enkelt 
sprida information om sitt förslag genom att exempelvis dela det i sociala me-
dier. 
 
Allmänheten kan läsa samtliga inkomna e-förslag på kommunens webbplats, 
där det även finns möjlighet att rösta på och kommentera förslagen. Ett krav 
på att ett förslag behöver få minst 10 röster för att det ska hanteras vidare 
kan bidra till att göra förslagen mer förankrade. Med dagens hantering av 
medborgarförslag är det inte möjligt att avgöra vilket folkligt stöd som ligger 
bakom varje enskilt förslag. Beslutade e-förslag sparas i ett arkiv som finns 
tillgängligt via kommunens webbplats, vilket gör de enkla att söka fram. 
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Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta i ärenden av principiell 
beskaffenhet. Eftersom många medborgarförslag berör frågor som normalt 
sätt beslutas av nämnd innebär detta i praktiken att kommunfullmäktige be-
slutar i frågor som är nämndernas ansvarsområde. Ett införande av e-förslag 
skulle möjliggöra att ett förslag hanteras av den instans som normalt sätt han-
terar frågor inom det aktuella området. 
 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att medborgarförslag ersätts av e-
förslag från och med 1 juni 2024 samt att kommunfullmäktige beslutar om en 
riktlinje för e-förslag. 
 
Yrkanden 
Emma Dahlin (M), Anna Jernemalm (KD), Johan Hallinder (SD), Christine Zet-
terdahl (SD), Peter Munter (S), Björn Carlsson (C), Berit Hyllbrant (L) och Ceci-
lia Friis (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skickas till: 
Kommunfullmäktige 
Akt 
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§ 23  KS/2023:82 003 
 
Revidering av arbetsordning för kommunfullmäktige samt regle-
mente för kommunstyrelsen och nämnderna 
  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att anta förslag till revidering av arbetsordning för kommunfullmäktige,  
 
att uppdra till kommunstyrelsen att inta de reviderade författningarna i 

kommunens författningssamling, samt 
 
att uppdra till kommunfullmäktiges presidium att utreda ärendehanterings-

processen angående interpellationssvar samt införande av talartid. 
______________________ 
 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen fick i strategisk plan 2020–2023 med budget 2023, KF 2022-
11-07, § 131, i uppdrag att tillsammans med kommunfullmäktiges presidium 
ta fram ett förslag på en bättre hantering av inkomna medborgarförslag. 
 
Uppdraget har resulterat i ett ärende KS/2023:188 där förvaltningen föreslår 
ett införande av e-förslag, samt att avskaffa möjligheten att lämna medbor-
garförslag. Som en följd av detta föreslås ändringar i arbetsordningen för 
kommunfullmäktige, där regleringarna kring medborgarförslag stryks. 
 
Utöver detta har vissa förtydliganden gjorts, samt en rättelse så att det står 
rätt antal ledamöter i kommunfullmäktige. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
att anta förslag till revidering av arbetsordning för kommunfullmäktige, samt 
att uppdra till kommunstyrelsen att inta de reviderade författningarna i 
 kommunens författningssamling 
 
Yrkande 
Ann-Charlotte Munter (S) yrkar tillägg med att uppdra till kommunfullmäkti-
ges presidium att utreda ärendehanteringsprocessen angående interpellat-
ionssvar samt införande av talartid.  
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Christine Zetterdahl (SD) och Emma Dahlin (M) yrkar bifall till Ann-Charlotte 
Munters (S) tilläggsyrkande. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
finns ett tilläggsyrkande. 
 
Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag finner ord-
föranden att kommunstyrelsen beslutar att bifalla detsamma. 
 
Vid ställd proposition på Ann-Charlotte Munters (S) tilläggsyrkande finner ord-
föranden att kommunstyrelsen beslutar att bifalla detsamma. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skickas till: 
Kommunfullmäktige 
Akt 
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§ 24  KS/2021:126 003 
 
Förslag till riktlinjer för fullgörande av kommunstyrelsens upp-
siktsplikt 
  
Kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att anta förslaget till Riktlinjer för fullgörande av kommunstyrelsens upp-

siktsplikt i Flens kommun, samt 
 
att uppdra till kommunstyrelsen att inta Riktlinjer för fullgörande av kom-

munstyrelsens uppsiktsplikt i Flens kommun i kommunens författnings-
samling. 

______________________ 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen ska enligt kommunallagen (2017:725, kap 6, § 1) hålla upp-
sikt över verksamhet som bedrivs av vissa andra inom ramen för kommunens 
skyldigheter, åtaganden och prioriteringar. Uppsikt ska hållas över: 

 övriga nämnders och eventuella gemensamma nämnders verksamhet,  

 över avtalssamverkan som sker där andra kommuner eller regioner enligt 
avtal sköter en kommuns uppgifter helt eller delvis, och 

  över verksamhet som drivs av hel- och delägda kommunala bolag, av 
kommunalförbund som kommunen är medlem i, samt av kommunala 
stiftelser och föreningar.   

 
Hösten 2021 beslutade kommunstyrelsen att ”riktlinjer för fullgörande av 
uppsiktsplikten tas fram för att tydliggöra syfte och delmoment i kommunsty-
relsens arbete kring uppsiktsplikten enligt kommunallagen” (KS 20211122 § 
144). Under hösten 2021 genomfördes också en revisionsgranskning av kom-
munstyrelsens arbete med uppsiktsplikten (rapport inkommen 24 november 
2021, ärende: KS/2021:122). Granskningsrapporten delgavs kommunstyrelsen 
i januari 2022. I rapporten förordades bland annat att ett styrande dokument 
för fullgörandet av uppsiktsplikten skulle tas fram.  
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Kommunledningsförvaltningen lämnar här ett förslag till Riktlinjer för fullgö-
randet av kommunstyrelsens uppsiktsplikt i Flens kommun. I dokumentet tyd-
liggörs vad uppsiktsplikten syftar till, vilket ansvar som åvilar kommunstyrel-
sen, respektive de nämnder, bolag etc., som uppsikten utövas över, samt vilka 
delmoment som ingår i arbetsprocessen. Kommunledningsförvaltningen läm-
nar som beslutsförslag att riktlinjerna ska antas och intas i författningssam-
lingen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skickas till: 
Kommunfullmäktige 
Akt
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§ 25  KS/2024:18 000 
 
Bildande av nytt exploateringsbolag i Flens kommun 
  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att fatta ett inriktningsbeslut om att bilda ett exploateringsbolag i syfte att 

säkerställa kommunalt fastighetsägande för att nå ökad tillväxt samt 
 
att uppdra till kommunstyrelsen att förbereda alla nödvändiga handlingar 

samt beslutsunderlag för kommunfullmäktiges beslut, såsom bolagsord-
ning, ägardirektiv, förslag till styrelse samt vilka fastigheter som ska över-
föras till bolaget utöver Blocket 4. 

______________________ 
 
Bakgrund 
En genomtänkt långsiktig övergripande strategi för markinköp och exploate-
ring har saknats i kommunen, men planering har påbörjats och dialog förts 
med extern part om stöd för att utarbeta en sådan strategi. Kommunfullmäk-
tiges tidigare beslut att förvärva Blocket 4, ”Volvofastigheten” är ytterligare 
en anledning att tydliggöra kommunens arbete med exploateringsfrågor. 
 
Avsaknaden av en gemensam samhällsutvecklingsplan (konkret vision), explo-
ateringsfilosofi/ägaridé samt ineffektiv bolagsstruktur bidrar till en begränsad 
utveckling inom området. 
 
För att samla kompetens, resurser och främja ett helhetsgrepp på exploate-
ringsverksamheten i kommunen föreslår kommunlednings-förvaltningen att 
ett nytt bolag bildas (Flen Exploaterings AB), som i sin tur kommer äga samt-
liga fastigheter som är tänkta för exploatering, antingen för försäljning eller 
för kommunens eget bruk. Till att börja med Blocket 4 - “Volvofastigheten”.  

Fördelar med ett nytt exploateringsbolag 
 - Samlat ägande av exploateringsfastigheter 

- Helhetssyn och samlat grepp kring samhällsutveckling och strategi för  
 fastighetsexploatering  
-  Möjliggör en tydlig dialogpartner för samhälsutvecklingsavdelningen rö-

rande plan- och exploateringsprocessen 
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Kommunfullmäktiges övergripande inriktning och mål ska baseras på visionen 
och politikens majoritetsförklaring. 
 
Huvuduppdraget är att bidra till ökad invånarnytta och kommunens attrakt-
ionskraft. 
 
Kommunfullmäktige bör besluta att anta en exploateringsfilosofi/ägaridé samt 
att bilda ett explicit exploateringsbolag. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
att bilda ett exploateringsbolag i syfte att säkerställa kommunalt  
 fastighetsägande för att nå ökad tillväxt, samt 
att uppdra till kommunstyrelsen att förbereda alla nödvändiga handlingar samt 

beslutsunderlag för kommunfullmäktiges beslut, såsom bolagsordning, 
ägardirektiv, förslag till styrelse samt vilka fastigheter som ska överföras till 
bolaget utöver Blocket 4. 

 
Yrkanden 
Emma Dahlin (M) yrkar ändring av första att-satsen med att fatta ett inriktnings-
beslut om att bilda ett exploateringsbolag i syfte att säkerställa kommunalt fas-
tighetsägande för att nå ökad tillväxt. 
 
Björn Carlsson (C), Anna Jernemalm (KD) och Berit Hyllbrant (L) yrkar bifall till 
Emma Dahlins (M) ändringsyrkande. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
finns ett ändringsyrkande. 
 
Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till första att-
sats mot Emma Dahlins (M) ändringsyrkande finner ordföranden att kommunsty-
relsen beslutar att bifalla Emma Dahlins (M) tilläggsyrkande. 
 
Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag i övrigt finner 
ordföranden att kommunstyrelsen beslutar att bifalla detsamma. 
 
Skickas till: 
Kommunfullmäktige 
Akt 
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§ 26  KS/2023:81 000 
 
Svar på projektförslag från Flens kommunfastigheter AB 
  
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att bordlägga ärendet för att kunna behandla det samtidigt som ärende 

KS/2024:18 – Bildande av nytt exploateringsbolag i Flens kommun. 
______________________ 

  
Bakgrund 
Flens kommunfastigheters styrelse har föreslagit att Flens kommunfastigheter 
AB köper bolaget som äger Volvofastigheten Blocket 4. 
 
Kommunledningsförvaltningen har utarbetat ett förslag till nytt exploate-
ringsbolag i Flens kommun, se ärende KS/2024:18. Det förslaget innebär att 
Bolaget som äger Blocket 4, och som avses förvärvas av Flens kommun, ska 
inordnas i det föreslagna bolaget.  
 
Förslaget från Flens kommunfastigheter föreslås därför avslås. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
att avslå Flens kommunfastigheter AB:s förslag. 
 
Yrkanden 
Emma Dahlin (M) yrkar på att bordlägga ärendet för att kunna behandla det 
samtidigt som ärende KS/2024:18 – Bildande av nytt exploateringsbolag i 
Flens kommun. 
 
Christine Zetterdahl (SD), Johan Hallinder (SD) Berit Hyllbrant (L) och Anna 
Jernemalm (KD) yrkar bifall till Emma Dahlins (M) yrkande om bordläggning. 
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Propositionsordning 
Ordföranden finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
finns ett yrkande om bordläggning. 
 
Vid ställd proposition på Emma Dahlins (M) yrkande om bordläggning mot att 
ärendet ska avgöras idag finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar 
att bordlägga ärendet. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skickas till: 
Akt 
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§ 27  KS/2024:14 003 
 
Revidering av åtgärdsprogrammet för ANDTS-strategi 2024–2026 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att Flens kommun ställer sig bakom Södermanlands läns samlade regionala 

ANDTS-strategi (alkohol, narkotika, doping, tobak och spel om pengar) 
med åtgärdsprogram 2024–2026, samt 

 
att kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram en koncernövergripande 
 handlingsplan för ANDTS-arbetet i Flens kommun. 
______________________ 
 
Bakgrund 
Länsstyrelsen har tillsammans med länets kommuner arbetat fram en regional 
strategi med tillhörande åtgärdsplan för ANDTS-arbetet (alkohol, narkotika, 
dopning, tobak och spel om pengar) i länet. Strategin och åtgärdsprogram 
anger tillsammans en riktning för samverkan i länet om ANDTS-frågor åren 
2024–2026.  
 
ANDTS-strategin med åtgärdsprogram är tänkt att bidra till ett långsiktigt, 
strukturerat och målinriktat regionalt och lokalt arbete med ANDTS. Den ska 
forma en plattform för samlat agerande på länsnivå samt utgöra ett stöd för 
arbetet på lokal och regional nivå. Utgångspunkten för arbetet har varit den 
nationella ANDTS-strategi som regeringen tagit fram. 
 
För att nå det uppsatta målet med arbetet, en samlad regional strategi för 
ANDT-arbetet i Södermanlands län, har det under hela arbetets gång varit vik-
tigt med delaktighet från länets aktörer i hela processen. 
 
De mål och insatser som lyfts fram i åtgärdsprogrammet är en konkretisering 
av hur länets aktörer vill omsätta den nationella politiken till förutsättningar 
och behov i Södermanlands län. 
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Den regionala ANDTS-strategin riktar sig till professionella som arbetar med 
området, beslutsfattare, men också medborgare med intresse för frågan. En 
stor del av det praktiska ANDTS förebyggande arbetet utförs av kommuner, 
regioner och det civila samhället. Förhoppningen är att strategin med åt-
gärdsprogram kan utgöra stöd och inspiration i arbetet i länet, lokalt och reg-
ionalt. 
 
Länets aktörer (kommuner, regioner och Polismyndigheten) ombeds nu ställa 
sig bakom denna strategi med tillhörande åtgärdsprogram. Att ställa sig 
bakom innebär att uttrycka en viljeinriktning om att arbeta i samverkan i en-
lighet med strategin och det tillhörande åtgärdsprogrammet.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skickas till: 
Kommunstyrelsen 
Akt 
 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL                       Sida 
  
 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2024-02-19  
 

 
 

35  

 
 
§ 28  KS/2018:82 610 
 
Återredovisning av kostnader för ombyggnation av Kyrkskolan 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att bevara en F-6-skola vid Kyrkskolan i Mellösa i enlighet med kommunfull-

mäktigebeslut 2021-12-06 § 136, 
 
att uppdra till Flens kommunfastigheter AB att ta fram underhållsskulden på 

Kyrkskolan huvudbyggnad, slöjdhus och gymnastikhall och återkomma till 
kommunfullmäktige senast juni 2024, samt 

 
att uppdra till Flens Kommunfastigheter AB att påbörja förhandlingar med 

markägaren om köp av det arrenderade markområdet vid Kyrkskolan. 
______________________ 
 
Bakgrund 
Utifrån det beslut om renovering som tagits i kommunfullmäktige den 6 de-
cember 2021 (KF 2022-12-06 §136) har Flens kommunfastigheter genomfört 
en projektering inför en upphandling av renovering. I samband med projekte-
ring har framkommit att det investeringsbehov som föreligger hamnar på 104 
miljoner kronor vilket vida överstiger den beslutade summan på 36 miljoner 
kronor. I enlighet med beslutet i kommunfullmäktige ska ärendet då återrap-
porteras för ett nytt beslut.  
 
Den investering som framkommer i projekteringen på 104 miljoner kronor 
bedöms innebära ökade kostnader för barn-, utbildning och kulturnämnden 
på 6,6 miljoner kronor när tidigare hyreskostnader avräknats och kostnader 
för externa utförare lagts till.  
 
Kommunledningsförvaltningen bedömer att det inte är rimligt med en inve-
stering på den nivån då den är kostnadsdrivande för såväl kommunkoncernen 
som skolverksamheten i Flens kommun samt med hänvisning till den överka-
pacitet i skollokaler som barn-, utbildnings- och kulturnämnden redogör för i 
sin nämndplan 2024–2027. 
 
Kommunledningsförvaltningen vidhåller tidigare förslag om en avveckling av 
Kyrkskolan i Mellösa. 
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Ärende 
I samband med kommunfullmäktiges möte den 6 december 2021 togs beslut 
(KF 2021-12-06 §136, KS/2018:82) om en skola i Mellösa som innebar att Flens 
kommun ska fullfölja beslut om fortsatt skolverksamhet vid Kyrkskolan i Mel-
lösa (KF 2015-12-10 §197). Vidare framgår i beslutet att det ska upphandlas en 
varsam renovering av Kyrkskolan utifrån den idéskiss som tagits fram av Byg-
derådet i Mellösa. Renoveringen har omfattat huvudbyggnad, slöjdhus och 
gymnastikhall och får maximalt uppgå till 36 miljoner inklusive oförutsedda 
utgifter.  Vidare framgår av beslutet att klassrum ska vara formade för goda 
lärmiljöer och får variera mellan 57 - 70 kvm, att det ska vidtas åtgärder för 
säker skolväg samt en vändplan för på- och avstigning anläggs. Renoveringen 
ska genomföras etappvis för att säkerställa skolgång på plats under tiden för 
renovering. Kyrkskolan ska stå färdig inför skolstart höstterminen 2024.  

 
I beslutet anges även att FKAB ska återkomma till kommunfullmäktige om 
summan 36 miljoner överskrids för nytt beslut samt att arbetet ska återrap-
porteras fortlöpande till kommunstyrelsen av framförallt ekonomisk status.  

  
Flens kommunfastigheter AB (FKAB) har sedan årsskiftet 2022 genomfört pro-
jektering av Kyrkskolan, med stöd av upphandlad projektör AFRY, för att få 
fram en kalkyl och ett upphandlingsunderlag för anbudsförfrågan. I samband 
med projekteringen har framkommit att investeringsbehovet för ombyggnat-
ionen med idéskissen som grund vida överstiger den angivna nivån vilket för-
anleder att ärendet återkommer till kommunfullmäktige. I samband med pro-
jekteringen har framkommit att det är en omfattande renovering som krävs 
och där skolan bland annat behöver tillgänglighetsanpassas för att kunna er-
bjuda alla elever plats. Vidare krävs ett nytt ventilationssystem för att kunna 
erbjuda en god arbetsmiljö. Kyrkskolans brandsäkerhet behöver även denna 
förbättras med utrymningsvägar. 
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Dessa insatser har inneburit att omfattande undersökningar har gjorts på 
Kyrkskolan, på dess bärande konstruktion i tak och väggar. Kyrkskolans elever 
behöver även erbjudas måltidsverksamhet vilket gjort att Mellösagårdens kök 
och matbespisning är en del av underlaget och finns medräknad i kostnaden 
för renovering.  

 
Utgångspunkten är, liksom beslutet anger, att det är en idéskiss för att ta fram 
underlag för upphandling. All projektering har gjorts med idéskissen som 
grund men där anpassningar gjorts för att möta lagkrav, för att uppnå god lä-
rande- och arbetsmiljö eller kostnadseffektivare lösningar. Under projekte-
ringen har dialog förts mellan AFRY, Flens kommunfastigheter AB och barn-, 
utbildnings- och kulturförvaltningen men även med kommunledningsförvalt-
ningens bygg- och miljöavdelning. Vidare har dialog förts med Sörmlands mu-
seum som svarar för historisk byggnadsvård som remiss och för underlag till 
länsstyrelsen.  

 
AFRY har levererat ett projekteringsunderlag som Flens kommunfastigheter 
AB som genomfört en kompletterande kontroll avseende kostnader och för 
att säkerställa att dessa ligger inom ställt uppdrag. Efter genomgång av un-
derlaget så har investering som behövs slutat på 104 miljoner kronor. Detta 
innebär årligt ökade kostnader för barn-, utbildnings- och kulturnämnden på 
4,15 miljoner kronor. Utöver denna så blir även kostnaden för gymnastiksalen 
en ökning för kommunledningsförvaltningen på 537 000 kronor.  
 
Om kostnaden för extern utförare inkluderas i totalkostnaden så bedöms 
kostnadsökningen för barn-, utbildnings- och kulturnämnden bli 6,6 miljoner 
kronor.  

 
Flens kommunfastigheter AB har återkopplat till kommunledningsförvaltning-
en att de genomfört en kompletterande kontroll avseende investeringsbelop-
pet för att säkerställa att denna ligger inom ställt uppdrag och de kvarstår att 
AFRY projektering är fortsatt giltig för att lagkrav, tillgänglighet samt uppnå 
god lärande- och arbetsmiljö. Det tillägg som Flens kommunfastigheter gör vid 
återkopplingen är att kostnaderna skulle kunna räknas upp med byggprisindex 
(BKI) för 2023 och vilket skulle avsevärt öka investeringen. Byggkostnadsindex 
steg 5,9% mellan december 2022 och 2023 vilket skulle innebära en ökning 
med 8 miljoner kronor jämfört med kalkylen i projekteringen, totalt 112 mil-
joner kronor. 
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Då investeringskostnaden överstiger den beslutade summan på 36 miljoner 
kronor sker återrapportering till kommunfullmäktige i ärendet för nytt beslut. 
De kostnader som gör att den beslutade summan 36 miljoner inte kan hållas 
är en följd av att det inte går att genomföra en renovering utifrån de behov 
som finns på Kyrkskolan utan att verkställa de lagkrav som finns för bland an-
nat tillgänglighet och arbetsmiljö. Kalkylen påverkas även av de kostnadsök-
ningar som skett i samhället, till exempel har byggprisindex ökat kraftigt sedan 
beslutet i kommunfullmäktige togs i december 2021.  

 
Kommunstyrelsen har i enlighet med beslutet i kommunfullmäktige (KF 2021-
12-06 §136) uppdrag att ta fram hyreskompensation utifrån inkomna anbud 
om renovering och återrapportera detta till kommunfullmäktige. I samband 
med att ny resursfördelningsmodell beslutats och införts så fördelas framtida 
hyreskostnader direkt då dessa är kopplade till elevantalet. Det innebär att 
den hyreskompensationsmodell som funnits tidigare med en reserv hos kom-
munstyrelsen inte längre är kvar. Resursfördelningsmodellen tar i beräkning 
ett såväl minskat som ökat elevantal i samband med att fördelning av resurser 
sker per elev. Det innebär att det i samband med ökade kostnader för barn-, 
utbildnings- och kulturnämnden inte sker något tillskott av ytterligare medel 
utan nämnden ska själv bära och omfördela de ökade kostnaderna. Denna 
kostnadsökning på 6,6 miljoner (inklusive ersättning extern utförare) behöver 
nämnden själv hantera. En enkel jämförelse är att snittlön inklusive PO-pålägg 
för lärare är cirka 600 000 kronor vilket innebär att nämnden behöver göra 
omställning på 10 lärare för att balansera de ökade kostnaderna bara för re-
novering av Kyrkskolan. Utöver detta så tillkommer allmänt ökade kostnader 
för den kommunala sektorn som följd av prisutvecklingen i landet, ökade hy-
reskostnader men även el och andra verksamhetskostnader.  

  
Barn-, utbildnings- och kulturnämnden har utifrån Strategisk plan 2024–2027 
med budget 2024 tilldelats en grundbudget som är 11,3 miljoner kronor lägre 
än år 2023, till följd av minskande elevunderlag. Detta tillsammans med effek-
tiviseringsåtgärder på 2 % (cirka 9 miljoner kronor) ger en lägre budget på 
cirka 20 miljoner kronor för 2024. Vilket innebär att barn-, utbildnings- och 
kulturnämnden inte har möjlighet att bedriva verksamhet i samma omfattning 
som tidigare. I barn-, utbildnings- och kulturnämndens nämndplan för 2024 – 
2027 föreslås en rad åtgärder, som möjliggör en budget som inte sänker kvali-
tet eller går ut över barn och elever genom minskad barn- och elevpeng, och 
som medför att barn-, utbildnings- och kulturnämndens verksamheter kan 
bedrivas inom tilldelad budgetram. 
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Det finns en överkapacitet på lokaler för grundskola i Flen. Enligt beslut från 
Kommunfullmäktige ska tillgänglig yta för grundskola uppgå till 8–12 
kvm/elev. Idag ligger värdet på 18,9 kvm/elev i grundskolan. För att fullfölja 
beslutet behöver nuvarande antal lokaler minskas för att anpassa lokalerna 
efter det förändrade elevantalet. Om inte antalet lokaler anpassas till det 
minskade elevunderlaget innebär det att andra åtgärder i så fall behöver ge-
nomföras eller att barn- och elevpengen minskar. Vilket påverkar möjligheten 
att bedriva verksamhet enligt lagar, förordningar och läroplaner. 

 
Att minska överkapaciteten i form av lokaler har flera effekter på ekonomin. 
De direkta ekonomiska effekterna medför minskad hyreskostnad, minskat in-
vesteringsbehov, kommunfullmäktiges beslut om lokalytor per elev i grund-
skolan följ samt minskade övriga kostnader. Hyreskostnad/elev minskar totalt 
i Flen, vilket påverkar bidrag till fristående verksamheter som får bidrag enligt 
det kommunala genomsnittet i kronor/elev avseende lokaler. När verksam-
heten förtätas och antalet förhyrda lokaler minskar innebär det att budgetut-
rymme kan omfördelas till andra resurser såsom att erbjuda stöd till de elever 
som har behov av det. Förutsättningarna för att ge en likvärdig undervisning 
på samtliga enheter ökar därmed. 

 
Överkapacitet i lokaler påverkar de ekonomiska förutsättningarna för att bed-
riva verksamhet genom att verksamheten då behöver finnas på fler platser än 
vad som behövs sett till antalet elever. Effekten blir också att lokalyta per elev 
fortsätter att öka i och med att elevunderlaget minskar. Det innebär också att 
det fortsatt blir en utmaning att organisera klasser i förhållande till resurser. 
Den totala kostnaden för lokaler (hyra och städ) är högre än nödvändigt, vilket 
påverkar bidraget till fristående verksamheter som då ökar. 

 
Den gemensamma bedömningen som Flens kommunfastigheter och kommun-
ledningsförvaltningen gör är att det inte är ekonomiskt hållbart att göra en så 
omfattande investering i Kyrkskolan med den kostnadsutveckling för såväl 
kommunkoncernen som skolverksamheten som detta innebär. Flens kommun 
behöver säkerställa tillgången till lärare och annan personal inom skolverk-
samheten istället för att ytterligare öka de redan höga lokalkostnaderna. Ur 
ett barnrättsperspektiv så behöver kommunen se till alla barn och elever i 
Flen där en fortsatt ökad kostnad på lokaler kommer påverka möjligheterna 
att behålla personal såvida inte extra medel tillskjuts skolverksamheterna.  
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Kommunledningsförvaltningen föreslår därför, som följd av den av Flens 
kommunfastigheter AB återrapporterade investeringskostnaden, att beslutet 
från kommunfullmäktige den 6 december 2021 upphävs och att kommunsty-
relsen tillsammans med Flens kommunfastigheter AB och barn-, utbildning 
och kulturnämnden, återkommer till kommunfullmäktige med förslag på nytt 
beslut för skolverksamheten där inga investeringar sker i nuvarande Kyrk-
skola. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
att kommunfullmäktiges beslut 2021-12-04 §136 (KS/2018:82) om 

 skolverk-samhet vid Kyrkskolan i Mellösa upphävs och att skolverksam-
heten vid Kyrkskolan avvecklas, 

att skolverksamhet etableras i anslutning till förskoleverksamheten vid
 Tomtebo i Mellösa för elever i förskoleklass till årskurs 3, 
att Flens kommunfastigheter AB (FKAB) ges i uppdrag att uppföra en skola, 

 anpassad till elevantalet i upptagningsområdet, för förskoleklass till års-
kurs 3 vid förskolan Tomtebo i Mellösa. I plane-ringen för etablering av en 
skola vid Tomtebo ska samverkan ske med barn-, utbildnings- och kultur- 
och samhällsbyggnadsnämnden, 

att uppdra till Flens kommunfastigheter AB (FKAB) i samverkan med barn-, 
 utbildning och kulturnämnden att upphandla en hyreslösning av en skola 
vid förskolan Tomtebo i Mellösa. FKAB förankrar den upphandlade hyres-
kostnaden i kommunstyrelsen innan slutligt teck-nande av avtal, 

att barn-, utbildnings- och kulturnämnden kompenseras från budget 2025 för 
att täcka ökade hyreskostnader där finansieringen täcks som en politisk 
satsning och genom bland annat effektiviseringar i administration, 

att samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att utreda möjligheterna att 
lägga en multisportanläggning på kommunens mark i anslutning till den 
nya skolan vid Tomtebo i Mellösa, 

att Flens kommunfastigheter AB (FKAB) får i uppdrag att utreda och föreslå 
alternativ användning eller försäljning av Kyrkskolans lokaler i Mellösa 
kyrkby. Uppdraget återredovisas till kommunfullmäktige senast kvartal 1 
2025, 

att kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram ett planprogram för sydöstra 
Mellösa samt detaljplan vid Marieberg för att möjliggöra tillväxt på orten i 
form av en ökad inflyttning, 
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att status avseende etableringen av skolverksamhet vid Tomtebo i Mellösa 

kvartalsvis återrapporteras till kommunstyrelsen samt att en slutrapport 
görs till kommunfullmäktige snarast efter att skolverksamhet påbörjats 
vid Tomtebo i Mellösa, samt 

att barn-, utbildnings- och kulturförvaltningen och FKAB samverkar så att hy-
resavtal på de byggnader som nyttjats på och i anslutning till Kyrkskolan 
upphör den dag hyreskostnader för ny skola påbörjar betalas och att 
Flens kommunfastigheter AB därefter ansvarar för kostnaderna för av-
vecklade lokaler. 

 
Yrkanden 
Björn Carlsson (C), Christine Zetterdahl (SD), Johan Hallinder (SD), Emma Dah-
lin (M) och Berit Hyllbrant (L) yrkar avslag till kommunstyrelsens arbetsut-
skotts förslag samt bifall till ett nytt förslag framtaget av Centerpartiet, Sveri-
gedemokraterna, Moderaterna och Liberalerna, enlig följande: 
 
att bevara en F-6-skola vid Kyrkskolan i Mellösa i enlighet med kommunfull-

mäktigebeslut 2021-12-06 §136, 
att uppdra till Flens kommunfastigheter AB att ta fram underhållsskulden på 

Kyrkskolan huvudbyggnad, slöjdhus och gymnastikhall och återkomma till 
kommunfullmäktige senast juni 2024, 

att uppdra till Flens Kommunfastigheter AB att i enlighet med kommunfull-
mäktiges tidigare beslut 2021-12-06 § 136 om varsam renovering av Kyrk-
skolan för maximalt 36 miljoner, projektera och upphandla en kostnadsef-
fektiv och varsam renovering av huvudbyggnad, slöjdhus och gymnastik-
hall med tillägg av lösning för kök samt tidsram för färdigställande, med 
återrapportering till kommunfullmäktige för beslut, senast juni 2024. 
Återrapporteringen skall också innehålla en hyreskonsekvens för barn-, 
utbildnings- och kulturnämnden. 

att uppdra till Flens Kommunfastigheter AB att påbörja förhandlingar med 
markägaren om köp av det arrenderade markområdet vid Kyrkskolan. 

att uppdra till Flens Kommunfastigheter AB att kostnadsberäkna etablering 
av lokaler för förskoleverksamhet vid Kyrkskolan samt att redovisa förslag 
på alternativ användning av Tomtebo, 

att uppdraget gällande förskoleverksamhet vid Kyrkskolan, samt en hyres-
konsekvens för barn-, utbildnings- och kulturnämnden, ska återrapporte-
ras till Kommunfullmäktige i juni 2024. 
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Anna Jernemalm (KD) och Cecilia Friis (MP) yrkar avslag till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, bifall till Centerpartiets, Sverigedemokraternas, Mode-
raternas och Liberalernas förslag på första, andra och fjärde att-sats samt av-
slag till samma partiers förslag på tredje, femte och sjätte att-sats. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
finns fyra bifallsyrkanden till ett nytt förslag, två bifallsyrkanden till delar av 
det nya förslaget samt fyra avslagsyrkanden. 
 
Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 
finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar att avslå detsamma. 
 
Vid ställd proposition på Centerpartiets, Sverigedemokraternas, Moderater-
nas och Liberalernas förslag till första, andra och fjärde att-sats finner ordfö-
randen att kommunstyrelsens beslutar att bifalla desamma. 
 
Vid ställd proposition på Centerpartiets, Sverigedemokraternas, Moderater-
nas och Liberalernas förslag till tredje, femte och sjätte att-sats finner ordfö-
randen att kommunstyrelsens beslutar att avslå desamma. 
 
Votering begärs. 
 
Följande propositionsordning läses upp och godkänns. Den som vill avslå Cen-
terpartiets, Sverigedemokraternas, Moderaternas och Liberalernas förslag till 
tredje, femte och sjätte att-sats röstar JA. Den som vill bifalla desamma röstar 
NEJ. 
 
6 ledamöter röstar JA och 5 ledamöter röstar NEJ. 
 
JA-röster avger: 
Christine Zetterdahl (SD), Johan Hallinder (SD), Emma Dahlin (M), Björn Carls-
son (C) och Berit Hyllbrant (L). 
 
Nej-röster avger: 
Ann-Charlotte Munter (S), Mari-Louise Andersson (S), Daniel Ljungkvist (S), 
Peter Munter (S), Anna Jernemalm (KD) och Cecilia Friis (MP). 
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Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att avslå Centerpartiets, 
Sverigedemokraternas, Moderaternas och Liberalernas förslag till tredje, 
femte och sjätte att-sats. 
 
Reservation 
Ann-Charlotte Munter (S), Mari-Louise Andersson (S), Daniel Ljungkvist (S) och 
Peter Munter (S) inkommer med följande skriftliga reservation: 
 
”Vi reserverar oss till fördel för vårt eget förslag och mot beslutet då vi utifrån 
given information har svårt att se omfattningen av kort- och långsiktiga eko-
nomiska konsekvenser och efterföljande av befintliga lagkrav.” 
 
Protokollsanteckningar 
Emma Dahlin (M) och Katarina Lagerstedt (M) lämnar följande protokollsan-
teckning. 
 
”Vi Moderater i Flen står fast vid att behålla Kyrkskolan i Mellösa.  
 
Vi anser inte att uppdraget om en varsam renovering av skolans fastigheter 
har svarats på, uppdraget var att ta reda på vad man kan göra för 36 miljoner, 
inte vad som skulle krävas för att få en nyrenoverad skola med överlägsen 
standard. Vi är särskilt intresserade av att se att den underhållsskuld som rim-
ligtvis bör finnas för fastigheten. 
 
Vi prioriterar att ha skolor i mindre orter för att behålla attraktivitet och skapa 
förutsättningar för en god samhällsutveckling i hela kommunen. Flens kom-
mun består av så mycket mer än centralorten, ofta är det landsbygdens med 
alla dess fördelar som är extra lockande för nyinflyttade. Att öka befolkningen 
fram till 2030 är ett gemensamt satt mål i kommunfullmäktige och med stor 
sannolikhet kommer landsbygden ta emot den största delen. 
 
Det är inte rimligt att stänga välfungerande verksamheter på grund av att vi 
förbyggt oss i centrala Flen i kombination med ett sjunkande elevunderlag. En 
nedläggning vore direkt förödande för samhället Mellösa och för landsbyg-
dens framtid. Argumentet att landsbygdsskolorna är dyra håller bara så länge 
en strikt kommunalekonomisk kalkyl över skolans kostnader görs. Om vi ser 
landsbygdsskolorna som en del av samhällsekonomin ger det en annan bild av 
kostnaden för de små skolorna. Även om det förbättrar siffrorna i kommande 
års budget för skolan behöver det inte alltid vara en vinst att lägga ner en 
skola. 
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Den slit och släng mentaliteten med lokaler som finns i Flens kommun är inte 
hållbar, det vill säga att bygga nytt istället för att underhålla. Det måste finnas 
en vilja att bli bättre på att nyttja befintliga lokaler istället för att bygga nytt 
på grund av det eftersatta underhållet. För det har vi inte råd med. 
 
Vad gäller en flytt av Tomtebo ställer vi, Moderater, oss mycket skeptiska till 
på grund av det ekonomiska läget, minskat elevantal, och Barn-, utbildnings- 
och kulturnämndens möjlighet att klara sin ekonomi utifrån tilldelad ram. 
 
Anna Jernemalm (KD) lämnar följande protokollsanteckning 
 
”Kristdemokraternas hållning i frågan kring Kyrkskolan vara eller icke vara har 
hela tiden varit tydlig, vi vill att skolan ska finnas kvar på orten. Vi tror på Mel-
lösa och dess betydelse i kommunen och dess framtida utveckling. Därför är en 
skola på orten av vikt. 
 
Vi hade på kommunstyrelsen att ta ställning till KSAU:s förslag att bygga ny 
skola vid Tomtebo samt Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och Sverige-
demokraterna gemensamma förlag: 
1 att avslå KSAU:s förslag 
2 att bevara en F-6 skola vid Kyrkskolan i Mellösa i enlighet med kommunfull-
mäktigebeslut 2021-12-06 §136, 
3 att uppdra till FKAB att ta fram underhållsskulden på Kyrkskolan huvud-
byggnad, slöjdhus och gymnastikhall och återkomma till kommunfullmäktige 
senast juni 2024 
4 att uppdra till Flens Kommunfastigheter AB att i enlighet med kommunfull-
mäktiges tidigare beslut 2021-12-06 § 136 om varsam renovering av Kyrksko-
lan för maximalt 36 miljoner, projektera och upphandla en kostnadseffektiv 
och varsam renovering av huvudbyggnad, slöjdhus och gymnastikhall med till-
lägg av lösning för kök samt tidsram för färdigställande, med återrapportering 
till kommunfullmäktige för beslut, senast juni 2024. Återrapporteringen skall 
också innehålla en hyreskonsekvens för barn- utbildning och kulturnämnden. 
5 att uppdra till Flens Kommunfastigheter AB att påbörja förhandlingar med 
markägaren om köp av det arrenderade markområdet vid Kyrkskolan. 
6 att uppdra till Flens Kommunfastigheter AB att kostnadsberäkna etablering 
av lokaler för förskoleverksamhet vid Kyrkskolan samt att redovisa förslag på 
alternativ användning av Tomtebo, 7 att uppdraget gällande förskoleverk-
samhet vid kyrkskolan, samt en hyreskonsekvens för barn- utbildning och kul-
turnämnden, ska återrapporteras till Kommunfullmäktige i juni 2024. 
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Kristdemokraterna röstade bifall till attsats 1, 2, 3 och 5, dessa gick igenom 
och med stöd av Mp och S röstade vi Kristdemokrater avslag på attsats 4, 6 
och 7 (se gulmarkerat) och därmed föll de förslagen. 
 
Vi Kristdemokrater vill bevara Kyrkskolan F-6 i befintliga lokaler, vi tror på att 
det är det mest ekonomiskt fördelaktiga för kommunen och för Mellösa. Att 
utifrån kommunens ekonomiska läge anser vi det högst olämpligt med förslag 
som utökar antalet kvadratmeter skollokaler inom kommunen ytterligare och 
därmed de ökade hyreskostnaderna som följer av det. Det är inte ekonomiskt 
försvarbart med de ekonomiska utmaningarna vi står i och inför. 
 
Under de senaste 10 åren som Kyrkskolan varit uppe på diskussion (egentligen 
fler år än så) har inte Flens Kommunfastigheter kunnat genomföra de renove-
ringar som varit nödvändiga pga osäkerheten kring skolans framtid, därför är 
det viktigt att de nu tar fram underlag på den underhållsskuld som byggts upp 
under många år och fastslår en plan framåt hur man ska renovera befintlig 
byggnad framöver med god läro- och arbetsmiljö i fokus. 
 
Sammanfattningsvis vill vi Kristdemokrater. 
* Kyrkskolan ska vara kvar i befintliga lokaler 
* Fastighetsbolaget ska ta fram summa av underhållsskulden och starta reno-
vering av skolan utifrån den 
* Köpa loss marken skolan står på 
* Tomtebo-förskola ska vara kvar där den finns idag” 
 
Cecilia Friis (MP) lämnar följande protokollsanteckning. 
 
Miljöpartiet i Flen har i många år kämpat för att säkerställa en väl avvägd väg 
framåt för att behålla Kyrkskolan F-6 i Mellösa för barnens bästa. Miljöpartiet 
vill också att man är varsam och beaktar miljön kring Kyrkskolan med riksin-
tresset för kulturmiljön. 
 
Miljöpartiet anser att ett bevarande av Kyrkskolan F-6 i befintliga lokaler är 
det ekonomiskt mest fördelaktiga för kommunen som helhet. Skolans elever 
kommer fortsätta inom kommunal verksamhet och på så vis bidrar deras skol-
peng till hela kommunen. Flens Kommunfastigheter ska se över den under-
hållsskuld som byggts upp under många år och fastslå en plan framåt där god 
läro- och arbetsmiljö beaktas. Att hålla åtgärderna vid en renovering till det 
som inte ställer krav på nytt bygglov, kommer att minska behovet av ingrepp i 
byggnaden och kostnaderna avsevärt. Vi anser att det utifrån kommunens 
ekonomiska läge är olämpligt med förslag som utökar antalet kvadratmeter 
skollokaler inom kommunen ytterligare och därmed även kostnaderna. 
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Miljöpartiet vill därför också att den befintliga Mellösagården fortsätter att 
användas som matsal/samlingssal och att befintligt kök kompletteras för att 
kunna ta emot kall mat från centralköket i Hälleforsnäs, i enighet med tidigare 
beslut. 
 
Därför röstar Miljöpartiet i Flen avslag både till en del av Centerpartiets, Libe-
ralernas, Moderaternas och Sverigedemokraternas förslag om att utöka Kyrk-
skolan genom att anlägga modullokaler för förskola, kök och klassrum, samt 
till hela Socialdemokraternas förslag att flytta skolan och anlägga modulloka-
ler vid Tomtebo. Vi anser att båda förslagen riskerar att ödelägga kommunens 
ekonomi och förstöra kulturmiljön vid Kyrkskolan.” 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skickas till: 
Kommunfullmäktige 
Akt 
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§ 29  KS/2024:25 041 
 
Möjliga effektiviseringsåtgärder om två procent av kommunstyrel-
sens verksamhet 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna föreslagen sammanställning av effektiviseringsåtgärder om 

två procent av verksamheten,  
 
att godkänna en förlängning av översyn administration till kommunstyrel-

sen 8 april 2024, samt 
 
att kommunstyrelsen reserverar ett ekonomiskt utrymme om minst 2 mil-

joner kronor för 2024. 
______________________ 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen beslutade 9 oktober 2023 § 94, i samband med ärende om 
nämndrapport 3, att samtliga nämnder utöver att presentera en budget i ba-
lans dessutom ges i uppdrag att ta fram förslag på risk- och konsekvensbe-
dömda effektiviseringsåtgärder om minst två procent av sin verksamhet utö-
ver beslutade åtgärdsprogram, för att förbättra utgångsläget inför budgetåret 
2024. 
 
Uppdraget att ta fram åtgärder för att komma i ram inför 2024 behöver inte 
genomföras för kommunstyrelsen då man under tidigare år redovisat ett 
överskott och inför 2024 har verksamhet som är i balans med tilldelade ramar. 
För den planerade verksamheten under år 2024 har det skett stora kostnads-
ökningar framförallt kopplat till stora hyreshöjningar under 2023 och 2024 
men dessa kan hanteras inom befintlig ram då lokalkostnaden är låg i jämfö-
relse med övriga kostnader. Det finns några osäkerheter inför 2024 vilka avser 
bland annat kollektivtrafikkostnaderna från Region Sörmland. Dessa har ökat 
både genom en överenskommelse efter pandemin mellan utföraren och Reg-
ion Sörmland men även på grund av andra kostnadsökningar avseende till ex-
empel depåer. 
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För kommunstyrelsen innebär effektiviseringsåtgärder på 2% 2 270 000 kro-
nor. I Strategisk plan 2024–2027 med budget 2024 tilldelades kommunstyrel-
sen en grundbudget på 113 534 000 kronor. Budgeten kommer att justeras ut-
ifrån att budgeten för följande verksamheter överförs till kommunstyrelsen 
utifrån beslut i kommunfullmäktige  
 
- Fysisk planering samt mark- och exploatering från samhällsbyggnadsnämn-

den 
- centralisering av verksamhetsekonomer med överföring från barn-, utbild-

ning och kulturnämnden, social- och arbetsmarknadsnämnden och vård- 
och omsorgsnämnden 

- bemanningsenheten från vård- och omsorgsnämnden 

Den totala summan som avses att justeras är 18,6 miljoner kronor och förde-
lar sig med 7,8 mkr från SBN, 1,5 mkr från social och arbetsmarknadsnämn-
den, 7,8 mkr från vård- och omsorgsnämnden samt 1,4 mkr från barn- utbild-
nings- och kulturnämnden. De kostnader som överförs är i stort omfattning 
relaterade till personalkostnader och liten andel verksamhetskostnader. De 
överförda kostnaderna har inte tagits med i arbetet med förslag på kostnads-
effektiviseringar då några beslut tagits efter att uppdraget givits och att ramar 
då inte varit fullständigt beräknade. Förslaget med justeringar går upp till 
kommunstyrelsens arbetsutskott samtidigt som återredovisning av 2%. 
 
I samband med uppdraget så erhöll samtliga avdelningar inom kommunstyrel-
sen ansvaret att säkerställa en reserv inom respektive verksamhet vilket ger 
ett utrymme på 2 325 tkr. 
 
- Kommunledningsförvaltningen stab  115 tkr 
- Demokratiservice   110 tkr 
- Ekonomiavdelningen   440 tkr 
- HR och kommunikationsavdelningen  330 tkr 
- IT- och serviceavdelningen  700 tkr 
- Samhällsutvecklingsavdelningen  630 tkr 

Med samma beräkning så skulle kommunstyrelsen besparing vara motsva-
rande 90 tkr. 
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Handlingsutrymmet är säkerställt främst genom restriktivitet med anställning, 
utvecklingsprojekt, ansökningar statliga medel för ekonomiskt stöd (kostnader 
serverhall från MSB), medfinansiering av arbetstid vid utvecklingsprojekt 
(Formas) samt återhållsamhet med inköp. Det finns dock viss osäkerhet om 
samtliga verksamheter kan upprätthålla sin reserv då det tillkommit kostnader 
som påverkar. Exempel på detta är ökade kostnader för kommunens web-sida 
och åtgärder inom informations- och säkerhetsområdet utifrån ny lag från ok-
tober.  
 
Utöver ovanstående så föreslås följande åtgärder kunna vidtas i verksamheten.  

Åtgärd Besparing 
2024 

Risk/Konsekvens 

Effektivare kostnadsföring av 
resurser kopplade till plan- och 
exploateringsarbete vilket sän-
ker driftskostnader. 

600 tkr Finns en risk för att kostnader 
förskjuts till kommande år i 
form av högre kapitaltjänst-
kostnader. Behöver tydlighet i 
vilka kostnader som kan läg-
gas på exploateringsprojekt. 
Kan innebära ökade markpri-
ser vid försäljning av kommu-
nens mark. 

Senareläggning av exploatering-
ar, strategiska markinköp, lö-
pande investeringar och server-
hall 

300 tkr Liten andel som aktiveras un-
der 2024 men bedöms vara li-
ten konsekvens för verksam-
heten undantaget att påbörja 
arbetet med ny serverhall. 
 

 
Reducering av utvecklingskost-
nader i form av konsulter, inköp 
av IT-system 

700 tkr Risk för försening av utveckl-
ingsprojekt som kan behövas 
för att utveckla kommunen. 
Flertalet av de utvecklingsin-
satser som genomförs i nulä-
get skapar effektivare förvalt-
ningar vilket gör att kostnader 
kan stiga i övriga verksamhet-
er. 

Uppsägning och omfördelning 
av lokaler. 

200 tkr Osäkerheter i vilken omfatt-
ning kostnaden hinner på-
verka utfallet under 2023. 
Vissa lokaler är redan upp-
sagda och bör ge effekt redan 
2024. 
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I nuläget så är det i huvudsak kostnader förbundna med utredningar i sam-
band med detaljplanearbetet som belastar. När det gäller kostnader inom 
plan- och exploatering så kan även vissa personalkostnader kunna belasta de-
taljplanen eller exploateringen om arbete utförs riktat mot specifikt projekt. 
Detta kräver dock förändrade arbetssätt avseende tidredovisning i samband 
med plan- och exploateringsarbete. En bedömning är att sammantaget be-
döms en årsarbetare kunna allokeras på plan- och exploateringsprojekt under 
kommande år. Konsekvensen är att detaljplaner kommer få en högre men 
mer korrekt kostnad och att detta kan innebära ett högre markpris vid försälj-
ning av mark eller plankostnadsavtal. 
 
Under året så kan några investeringsprojekt och restriktivitet i strategiska 
markinköp respektive exploateringsprojekt. Konsekvensen kan dock bli att 
denna kostnad endast förskjuts ett år och faller ut som kostnader under 2025. 
Det finns fortsatt behov av att färdigställa fastigheterna Öja och Norra Talja 
under året. Vidare finns behovet av att färdigställa en funktionell server- och 
back-up serverhall.  
 
Kommunledningsförvaltningen genomför ett antal utvecklingsprojekt som 
främst är kopplat till att skapa bättre planering och uppföljning i form av ett 
BI-system, vidareutveckla kommunikationen i kommunen vis Web och sociala 
media, en effektivare nämndadministration samt en kompetensplattform. 
Dessa utvecklingsinsatser kommer främst ge effekt för hela kommunen och 
inte specifikt för kommunstyrelsens förvaltning. Det går dock att sänka ambit-
ionsinsatsen under året vilket kan göras genom att vara restriktiv med bland 
annat konsultinsatser. Bedömningen är att den föreslagna besparingen kan 
göras med mindre påverkan på insatserna då den reserv som alltid funnits 
inom kommunledningsförvaltningen ianspråktas.  
 
Kommunledningsförvaltningen kan genomföra besparingar på lokaler och 
bland annat så har redan lokalerna Amazon, Malmköpings stadshus och Mel-
lösagården sagts upp där kommunledningsförvaltningen stått för hyra. Vidare 
så sägs avtalet för de fackliga lokalerna upp under januari som ger effekt i ok-
tober. De lokaler som för närvarande undersöks är Skjortan och Bruket i Hälle-
forsnäs där kommunledningsförvaltningen står för kostnader som inte mots-
varar nyttjandegrad. Vidare skulle även företagshotellet kunna sägas upp då 
nyttjandegraden är låg av kommunens verksamheter. Uppsägningstiden är 9 
månader vilket gör att effekten på årsbasis blir låg. Vidare så riskerar åtgärden 
bli en omfördelning inom koncernen om inte FKAB kan lösgöra lokalerna från 
sitt bestånd.  
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Med de enskilda avdelningarnas egen reserv och ovanstående åtgärder be-
döms en effektivisering på 2% uppnås inom kommunstyrelsens förvaltning.  
 
Kommunstyrelsens kostnader är i hög omfattning relaterad till personal vilket 
gör att uppdraget med översyn av administration kan innebära ytterligare 
kostnadseffektiviseringar. Det innebär att personalkostnader inte tagits med 
som förslag i nuvarande omfattning utan återkommer i samband med upp-
draget att se över besparingar på administration. Avseende uppdraget att se 
över vilka besparingar som kan göras på administrationen pågår arbetet med 
en genomlysning av vad som kan ingå inom samtliga förvaltningar. Arbetet är 
inte sammanställt och har avvaktat med tanke på överföringen av verksam-
hetsekonomer till kommunledningsförvaltningen, en samlad nämndservice vid 
kommunledningsförvaltningen samt en effektivare bemanningsenhet i sam-
verkan med HR. Enkät har skickats ut i verksamheten kopplat till administrat-
ion inom respektive förvaltning och underlag kommer att vara sammanställda 
under mars månad då det finns behov av ingångsvärden från förvaltningarna.  
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
att godkänna föreslagen sammanställning av effektiviseringsåtgärder om två 

procent av verksamheten, samt 
att godkänna en förlängning av översyn administration till kommunstyrelsen 

8 april 2024. 
 
Yrkanden 
Emma Dahlin (M) yrkar tillägg med att kommunstyrelsen reserverar ett eko-
nomiskt utrymme om minst 2 miljoner kronor för 2024. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
finns ett tilläggsyrkande. 
 
Vid ställd proposition på Emma Dahlins (M) tilläggsyrkande finner ordföran-
den att kommunstyrelsen beslutar att bifalla detsamma. 
 
 
 
Skickas till: 
Akt 
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§ 30  PLEX/2023:22 264 
 
Förvaltning av Östtorp 1:23  
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att upphäva kommunstyrelsens beslut 2022-05-09 §69, i den del som avser 

avyttring av fastigheten,  
 
att fastigheten betraktas som skogsbruksfastighet,  
 
att uppdra till kommunledningsförvaltningen att skriva avtal för ansvar och 

skötsel av bryggan som ligger vid den före detta badplatsen, samt nytt-
janderättsavtal för den privatägda bryggan och den markyta som ligger i 
anslutning till fastigheten Östtorp 1:46, samt 

 
att samtliga båtar och installationer förutom bryggorna ska avlägsnas. 
______________________ 
 
Bakgrund 
Fastigheten Östtorp 1:23 (se Figur 1) är en obebyggd naturtomt och har sedan 
länge slutat vara en kommunal badplats men fortsatt att vara en plats som 
nyttjas av Mellösaborna. Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommun-
styrelsen att fastigheten skulle avyttras till Örhammarens badstrandsförening 
till en kostnad av 25 000 kronor (PLEX/2023:22 – 264). Ärendet återremittera-
des.  
 
Ärende 
Eftersom fastigheten innefattas av strandskydd får inga privatiserande åtgär-
der genomföras på fastigheten, nyttjandet får heller inte bidra till negativ på-
verkan för djur och natur. De installationer (bord och grillplats) som uppförts 
strider mot strandskyddet och bör avlägsnas. Detsamma gäller båtarna som 
ligger på fastigheten. De två bryggor som ligger vid fastigheten (se Figur 2) har 
förekommit i gamla handlingar sedan innan strandskyddet infördes 1985, där-
för anses förekomsten av dem inte strida mot strandskyddet så länge de inte 
byts ut. Ansvar för att sköta de ska inte ligga på kommunen, så avtal behöver 
tas fram för skötsel och ansvar. Den ena bryggan ligger i anslutning till fastig-
heten Östtorp 1:46 och är privatägd, i samband med bryggan finns också en li-
ten bit mark som föreslås ingå i ett nyttjanderättsavtal som kan skrivas med 
ägaren till fastigheten (se Figur 3).  
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Figur 1 

 
 
Figur 2 
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Figur 3 

 
 
Yrkanden 
Björn Carlsson (C), Berit Hyllbrant (L), Christine Zetterdahl (SD) och Cecilia Friis 
(MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skickas till: 
Akt 
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§ 31  PLEX/2023:80 239 
 
Fråga rörande anläggande av brygga Östtorp 1:23 
  
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att meddela att Flens kommun inte medger markupplåtelse inom fastighet-

en Östtorp 1:23 för bryggor för båtangöring.  
______________________ 
 
Bakgrund 
2023-12-18 inkom till Flens kommun en förfrågan från Örhammarens Fiske-
vårdsförening om att upplåta mark inom fastigheten Östtorp 1:23 för anläg-
gandet av en båtbrygga med 10–12 platser. Kommunstyrelsen har även att 
fatta beslut i ärende PLEX/2023:22 som berör samma fastighet och delvis 
samma frågor. Eftersom fastigheten är obebyggd och bör beaktas som en 
skogsfastighet bör inga ytterligare åtgärder utöver de som föreslås i ärende 
PLEX/2023:22 tillåtas på platsen. Förvaltningen föreslår därför att markupplå-
telse inte medges och att man i övrigt följer förslag till beslut enligt 
PLEX/2023:22 vilket innebär att samtliga privatiserande åtgärder som vidtagits 
inom fastigheten avlägsnas med undantag för badbryggan, under förutsätt-
ning att avtal tecknas för dess skötsel samt den privata brygga som tillhör fas-
tigheten Östtorp 1:46.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Skickas till: 
Akt 
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§  32 KS/2023:197 253 
 
Svar på medborgarförslag angående försäljning av Östtorp 1:23 
  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå medborgarförslaget. 
______________________ 
 
Bakgrund 
Medborgarförslaget innebär att kommunfullmäktige ska anta det erbjudande 
som erhållits av Jackie Albring beträffande försäljning av Östtorp 1:23. Fastig-
heten Östtorp 1:23 är en obebyggd naturtomt och har sedan länge slutat vara 
en kommunal badplats. I PLEX/2023:22 föreslås kommunstyrelsen att betrakta 
Östtorp 1:23 som skogsfastighet eftersom den omfattas av strandskydd och 
därmed inte får genomgå privatiserande åtgärder. Eftersom det nya förslaget 
inte medger försäljning av fastigheten är medborgarförslaget inte aktuellt.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skickas till: 
Kommunfullmäktige 
Akt 
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§ 33  KS/2024:13 219 
 
Yttrande gällande samråd Vingåker 2032 – en jordnära översikts-
plan 
  
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna föreslaget yttrande och översända det till Vingåkers kommun 

som svar på samråd av Vingåker 2032 – en jordnära översiktsplan. 
______________________ 
 
Bakgrund 
Flens kommun har mottagit samråd Vingåker 2032 – en jordnära översikts-
plan. Översiktsplanen beskriver Vingåkers kommuns förväntade och önskade 
utveckling av kommunen. Översiktsplanen beskriver den långsiktiga plane-
ringen av mark, vatten och den byggda miljön samt hur allmänna intressen, 
riksintressen och miljökvalitetsnormer ska uppnås.  
 
Yttrande 
Flens kommun välkomnar fortsatt samarbete kring kommunaltekniska frågor 
såsom vatten- och avloppsförsörjning, dagvattenhantering och avfallsplan.  
Vidare ser Flens kommun positivt på samarbete i frågor kring infrastruktur och 
kommunikationer för att bland annat stärka kopplingarna till större arbets-
marknadsregioner. Översiktsplanen beskriver vikten av riksväg 52, både för 
arbetspendling och tung trafik. Här bör även koppling till riksväg 55 lyftas för 
koppling mot Flen/Strängnäs och vidare, då riksväg 52 och riksväg 55 förbinds 
i Katrineholm. Riksväg 55 är nationellt beslutat riksintresse, därmed är en väg-
länk som bidrar till att upprätthålla nationellt viktiga strukturer.  
 
 
 
 
 
 
 
Skickas till: 
Vingåkers kommun 
Akt 
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§ 34  KS/2024:4 102 
 
Val till kommunstyrelsens brottsförebyggande beredning 
  
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att välja Jonas Thyrén (S), Ingegerd Branting (C) och Christine Zetterdahl (SD) 

till kommunstyrelsens brottsförebyggande beredningen. 
______________________ 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen beslutade 2024-01-15 § 3 att tillsätta en gemensam bered-
ning för brottsförebyggande arbete under kommunstyrelsen med kommunsty-
relsens ordförande, oppositionsråd samt ytterligare tre ledamöter som även har 
uppdrag i nämnd. Övriga nämnder och bolagsstyrelser adjungeras in vid behov. 
 
Enligt kommunstyrelsens beslut ska beredningen påbörja sitt arbete från och 
med mars 2024 och samtliga ledamöter utses på kommunstyrelsens samman-
träde den 19 februari 2024. 
 
Nominering 
Ann-Charlotte Munter (S) nominerar Jonas Thyrén (S), Ingegerd Branting (C) och 
Christine Zetterdahl (SD).  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skickas till: 
Jonas Thyrén 
Ingegerd Branting 
Christine Zetterdahl 
Akt
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§ 35  KS/2024:1 101 
 
Delegationsbeslut 
  
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att lägga redovisade delegationsbeslut till handlingarna. 
______________________  
 
Bakgrund 
Delegationsbeslut fattade av kommunstyrelsens ordförande §§ 2–3 
 
Delegationsbeslut fattade av kommunstyrelsens arbetsutskott § 20 
 
Delegationsbeslut fattade inom upphandling §§ 2–6 
 
Delegationsbeslut fattade inom plan och exploatering §§ 1–2 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skickas till: 
Akt
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§ 36  KS/2024:1 101 
 
Anmälningsärenden 
  
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att lägga redovisade anmälningsärenden till handlingarna. 
______________________  
 
Bakgrund 
Energimarknadsinspektionen 
- Nätkoncession för linje 
 
Eskilstuna Strängnäs Energi och Miljö AB 
- Angående brevet från producentansvarsorganisationerna om olika insam-

lingssystem 
 
Flens Bostads AB 
- Styrelseprotokoll 2024-02-1 
 
Flens kommunfastigheter AB 
- Styrelseprotokoll 2023-12-14 
 
Förvaltningsrätten i Linköping 
- Ställningstagande angående begäran om bevis om laga kraft 
 
Lantmäteriet 
- Beslut om ändrad ärendeprioritering hos Lantmäteriet fr o m 1 juli 2024 
 
Myrorna 
- Hållbarhetsrapport 2022 
- Bilaga till hållbarhetsrapport 
 
Miljö- och avfallsbyrån 
- Årsrapport för avfallsplan 2023 
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Mälardalsrådet 
- Effektiva godstransporter – En studie av 15 intermodala logistiknoder i 

Stockholm-Mälarregionen 
- Bilaga till studie om effektiva godstransporter 
- Kallelse rådsmöte 
 
Sveriges Kommuner och Regioner 
- Meddelande från styrelsen – Rekommendation gällande undertecknande av 

CEMR-deklarationen 
- Meddelande från styrelsen – Överenskommelse om Omställning till en lång-

siktigt hållbar socialtjänst – 2024 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skickas till: 
Akt 
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§ 37  KS/2024:50 041 
 
Ordförandeinitiativ med anledning av kommunens ekonomiska 
situation 
  
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att enheter med större avvikelser i någon eller flera av nedanstående områ-

den återrapporteras i samband med månads- och nämndrapporter till 
nämnd (styrelse). I återrapporteringen ska vidtagna och planerade åtgär-
der och vilken effekt som avses att uppnås med insatserna. 

- Avvikelse 
- Ekonomiskt resultat avvikande mer än 5% från budget 
- Sjuktal högre än 8% 
- HME understigande 55 (Agerus), 

 
att i samband med uppsiktsplikt för nämnder få en återrapportering 

 avseende enheter med större avvikelser inom ekonomiskt resultat samt 
höga sjuktal och lågt HME samt vilka åtgärder som vidtas av nämnden, 
samt  

 
att kommunledningsförvaltningen vid kommande kommunstyrelse

 delrapporterar arbetet med överflytt av verksamhetsekonomer. I 
 delrapporten ska förvaltningen beskriva processen med hur planering, 
 genomförande och uppföljning sker mot nämnder och förvaltning med en 
centraliserad ekonomifunktion samt vilka behov av styrning eller stöd 
som efterfrågas av kommunstyrelse eller nämnder för att lyckas. 

______________________  
 
Bakgrund 
Ann-Charlotte Munter inkommer med följande förslag: 
 
att enheter med större avvikelser i någon eller flera av nedanstående områden 

återrapporteras i samband med månads- och nämndrapporter till nämnd 
(styrelse). I återrapporteringen ska vidtagna och planerade åtgärder och vil-
ken effekt som avses att uppnås med insatserna. 

- Avvikelse 
- Ekonomiskt resultat avvikande mer än 5% från budget 
- Sjuktal högre än 8% 
- HME understigande 55 (Agerus), 
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att i samband med uppsiktsplikt för nämnder få en återrapportering 

 avseende enheter med större avvikelser inom ekonomiskt resultat samt 
höga sjuktal och lågt HME samt vilka åtgärder som vidtas av nämnden, samt  

 
att kommunledningsförvaltningen vid kommande kommunstyrelse

 delrapporterar arbetet med överflytt av verksamhetsekonomer. I 
 delrapporten ska förvaltningen beskriva processen med hur planering, 
 genomförande och uppföljning sker mot nämnder och förvaltning med en 
centraliserad ekonomifunktion samt vilka behov av styrning eller stöd som 
efterfrågas av kommunstyrelse eller nämnder för att lyckas. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skickas till: 
Akt 

 


